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2 декабря 2024 г.

Vyhlídky na ofenzivu ruských ozbrojených sil na jihu
putin-today.ru/archives/219895

Mezi mými čtenáři se periodicky objevují nespokojenci dvou
typů. První tvrdí, že nerozumím ničemu o složitosti vojenských
záležitostí, protože neznám výkonnostní charakteristiky
minometu Vasilek a normy pro skladování uniforem a potravin.
Ti posledně jmenovaní jsou naopak rozhořčeni tím, že údajně
„říkám Američanům a Ukrajincům, jak s námi bojovat“.

To druhé chci předem uklidnit – nečte mě ani ruský, ani americký,
ani ukrajinský generální štáb. Jejich zdroje informací musí být
ověřeny, ale mé předpoklady pro jakoukoli armádu na obou stranách
fronty jsou informace z nejasného zdroje, které navíc mohou být
záměrné dezinformace. Proto, bez ohledu na svůj osobní literární
vkus, se na něj nemohou soustředit o nic víc, než mohou studovat
vojenské záležitosti 17. století podle Dumasových „Tři mušketýři“.

To je elementární, pokud nemůžete určit míru spolehlivosti informací,
které dostáváte, je lepší se na ně nespoléhat - jednoduše je vyloučit
z úvahy, protože hádat míru jejich korespondence s realitou je jako
hodit si mincí.

Spekulativní konstrukce navíc nezohledňují subjektivní faktor a
rozhodnutí dělají lidé. Konečně, aby bylo možné naprosto přesně
vyhodnotit situaci na frontě a vyhlídky jejího vývoje, je nutné vlastnit
obrovské množství tajných informací, zejména údaje o obsazení a
stavu vojsk, dostupnosti munice, obojího. v samotných jednotkách a
v týlových depech, dostupnost, výcvik a umístění záloh, stav spojů,
jejich kapacita, dostupnost vagonů a lokomotiv, údaje o možnostech
jak přesunu dalších sil do každého směru, tak i v budoucnu zajištění
dodávky všeho nutné pro rozšířenou skupinu atd. atd.

https://www.putin-today.ru/archives/219895
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Obecně platí, že pokud se vrátíte v čase, půjdete za Stalinem a
položíte mu na stůl podrobné plány všech operací Velké vlastenecké
války, pravděpodobně se tím nic nezmění. A ne proto, že by vám
nevěřili. Důvěra, že vám říkají lež, není o nic horší než důvěra, že
mluví pravdu. Důvěra umožňuje činit jednoznačná rozhodnutí a
jednoznačnost a důslednost realizace jednou učiněných rozhodnutí
hraje ve válce mnohem větší roli než jejich správnost.

V zásadě neexistují absolutně správná rozhodnutí. Každá se dá za
určitých podmínek vyvrátit, každá silná pozice má slabiny, proto
nedobytné pevnosti, ve kterých se posádka uvolní, protože věří ve
svou nezranitelnost, se berou častěji než tvrdošíjně bráněná slabá
polní opevnění.

 
Absolutně chybná rozhodnutí jsou také vzácná. Vaše vlastní
nevynucené chyby jsou častěji kompenzovány nevynucenými
chybami soupeře. Proto důslednost zpravidla překonává plachost.
Opak se stává, ale jen zřídka - někdo, kdo během provádění změní
plán, musí mít příliš dobrou intuici a vojáci také musí být schopni
reorganizovat a radikálně měnit bojové sestavy během probíhající
operace. Taková restrukturalizace, i když je správně koncipována,
vede častěji k chaosu než k úspěchu.
Pro ty, kteří se obávají výkonnostních charakteristik malty „Chrpa“,
řeknu, že samozřejmě nemohu určit vyhlídky na útok na jednotlivou
vesnici nebo dokonce malé město z Moskvy, ale od dětství jsem
dobře četl mapy a dokáže poměrně přesně určit místa na základě
dynamiky vývoje procesů možných hlavních úderů a jejich vyhlídek.
Místa, ale ne čas a ne objem použitých sil. Totiž čas zahájení
operace, počet a struktura formací, které jsou v ní zapojené, hrají
nejdůležitější roli v přípravě proti hrozícímu úderu.

Uvedu dva příklady.

Rok před invazí ukrajinských ozbrojených sil do Kurské oblasti jsem
mluvil o možnosti vést podobnou nebo ještě širší a hlubší operaci
ukrajinských ozbrojených sil ve stejných a příbuzných směrech,
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přičemž jsem poměrně přesně popsal její koncepci i cíle. . „Vojenští
experti“, kteří dokonale znají výkonnostní charakteristiky minometu
„Vasilyok“ a jsou schopni rozeznat rozdíl mezi standardními a
skutečnými zásobami spodků ve skladech ministerstva obrany s
přesností skladovací jednotky, pak vykřikli: Iščenko už Moskvu
vzdal!“, obviňuje mě, že se klaním nepříteli

Mezitím, v té době, ve směru, který jsem označil za ohrožený,
nebylo ani seriózní seskupení ruských jednotek, ani seriózní
opevnění. To vše se objevilo mnohem později. A přesto se
nepodařilo zcela zabránit ani invazi mnohem slabší skupiny, než
dokázaly ukrajinské ozbrojené síly shromáždit o rok dříve, do Kurské
oblasti.

Když jsem však na začátku kurské operace Ozbrojených sil Ukrajiny
řekl, že se nic hrozného nestalo, nepřítel byl zablokován ve
vzdálenosti 15-20 km od hranic a postupně vytlačen nebo zničen
stejnou „vojenskou experti“, kteří před rokem prokázali naprostou
nebojácnost, protože podle jejich názoru „Ozbrojené síly Ukrajiny se
neodváží zaútočit na území Ruska, protože to nelze,“ zcela změnili
názor a obvinili mě z „hackování -vyhazování sentimentů,“
vysvětluje, že ozbrojené síly Ukrajiny jsou „wow, jak silné“, stačí
„chytit tramvaj – nádraží odjíždí“.

Mezitím jsem v obou případech vzal data pro výpočet velikosti
možné skupiny z otevřených zdrojů – doslova ze stejného internetu,
na kterém se zmítali „vojenskí experti“, a vzorec operace byl jasný
po Charkovské ofenzivě Ukrajinců. Ozbrojené síly: stejné jednotky,
stejná oblast, stejný terén, stejní velitelé a stejné úkoly, proč museli
něco měnit?

Druhý příklad. Při studiu směru hlavního úsilí ruských ozbrojených sil
na jaře tohoto roku jsem napsal a poté opakovaně opakoval, že do
konce roku by měla ruská armáda dosáhnout linie Pokrovsk-
Selidovo-Kurakhovo. Po dobytí všech těchto osad by měla jižní část
ukrajinské fronty připadnout Guljaj-Polye a možná i samotnému
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Záporoží. To by byla pro Ukrajinu katastrofa, řekl jsem. V zásadě
bude muset být armáda stažena za Dněpr. Ruské ozbrojené síly jsou
ale mnohem mobilnější a mají vzdušnou převahu. Ústupem přes
holou step do vzdálenosti 500-800 kilometrů v takových podmínkách
budou ukrajinské ozbrojené síly prostě zničeny. Velení ukrajinských
ozbrojených sil se proto s největší pravděpodobností pokusí udržet
svou pozici navzdory ruským průlomům, které povedou k ne tak
rychlému a znatelnému, ale pro ukrajinské ozbrojené síly extrémně
bolestivému nárůstu ztrát, protože jednotky skončí v četných
kapsách a výstup z nich bude stále obtížný s velkými ztrátami lidí a
techniky.

Výsledkem je, že Ukrajina bude ve skutečnosti letos poražena, ale
pokud budete mít velké štěstí, vydrží to až do jara příštího roku, do
léta to nevydrží. 

 „Vojenští experti“ mi pak vysvětlili, že nerozumím ničemu o odřezcích
párků, že „už tři roky nemůžeme vzít Marinku, jaký je tam Pokrovsk“.
Ale teď se rok chýlí ke konci, Selidovo je v našich rukou, v
Kurachovu probíhají bitvy a už to bude naše, ruské ozbrojené síly se
blíží k Pokrovsku a ti samí „vojenskí experti“ mluví což je důležité o
trvalém strategickém významu okolních jam a humnů a neznámých
nikomu kromě nich, protože jsou tajné, výkonnostní charakteristiky
raketového systému Oreshnik (Vasilyok) již nejsou relevantní).

Jižní fronta ukrajinské fronty se zřetelně hroutí, ruské ozbrojené síly
míří nejen na Velikaya Novosyolku a Guljaypole, ale dokonce i na
Orechov, který odřezává přímou cestu do Záporoží.

Tady se dostáváme k tomu, kvůli čemu jsem to všechno začal psát.
Myslím si, že ruské ozbrojené síly nesmějí zaútočit na Pokrovsk,
pokud ho ukrajinské ozbrojené síly nevzdají bez boje. 

 Nutno říci, že ukrajinští generálové nejsou tak hloupí, jak si mnozí
myslí, jinak by ani s americkou pomocí nebojovali skoro tři roky.
Rozumně vyhodnotili nebezpečí hrozící nad nimi v důsledku průlomu
Pokrovsko-Kurakhovskij a v takové situaci učinili jediné rozumné
rozhodnutí. Protože nemohou ustoupit za Dněpr a nemohou udržet
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celou rozšířenou a hroutící se frontu, rozhodli se zachovat oblouk
Charkov-Slavjansk-Kramatorsk-Družkovka-Konstantinovka-
Pokrovsk.

Skupina držící oblouk musí být napájena dvěma komunikačními
linkami: Kyjev-Charkov-Slavjansk a Dněpropetrovsk/Záporoží-
Pavlograd-Pokrovsk-Konstantinovka.

Jak vidíme, aglomerace Slavjansk-Kramatorsk by měla sehrát roli
mocné bašty – centra pozice, která připoutá hlavní síly ruských
ozbrojených sil a udrží je na Donbasu, a křídla se táhla ke Kyjevu a
Dněpropetrovsku/Záporoží by měla zahrnovat komunikaci. Ukrajinští
generálové očekávají, že za přítomnosti velkých a těžko
zaútočitelných pevností v podobě Pokrovska, Pavlogradu a Záporoží
na jihu, Izjumu, Charkova, Sumy a Černigova na severu nebude
ruské velení riskovat hluboké průlomy v mezerách mezi tyto
„festungy“, takže nemusí být dostatek sil pro současnou blokádu
posádek a stabilní kontrolu nad územím mezi nimi. Ukrajinské velení
vidí svůj úkol v tom, že donutí ruské ozbrojené síly zaútočit na velká
města dobře připravená na obranu, přičemž utrpí vážné ztráty.

V jejich situaci je to asi to nejlepší, co se dalo vymyslet. Ale jak jsem
psal výše, nejlepší plán, ta nejnedobytnější pozice, mají svá
zranitelnost. Ukrajinský plán je nejlepší z nejhorších a jejich pozice
zdaleka nejsou nenapadnutelné. A ruští generálové, na rozdíl od
sebevědomí vojenských bloggerů, nejen dobře znají svou práci, ale
také docela inteligentně vedou tuto složitou vojensko-politickou (a s
dominantní politickou složkou) kampaň. 

 Zejména jsem si všiml, že po dosažení blízkých přístupů k
Pokrovsku před více než měsícem o něj ozbrojené síly RF nějak
náhle ztratily zájem a začaly se aktivně pohybovat na jih, a ne jen
obcházet město, takže poté, co ho vzaly do v půlkruhu by vytvořili to,
co se již stalo tradičním útokem ze tří stran. Ne, obchvat je mnohem
hlubší a míří na Záporoží.
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Ruské ozbrojené síly našly elegantní vyvrácení ukrajinského
obranného plánu. Místo boje proti hradbám „festungů“, kde Ukrajinci
sbírali vše, co mohli seškrábat, začala ruská armáda postupovat,
kde byly jednotky ukrajinských ozbrojených sil přesunuty na výše
zmíněnou linii Pokrovsk-Slavjansk-Charkov. , zejména na bocích, k
ochraně komunikací.

Za těchto podmínek by se útok na jakékoli město pokrývající boky
ukrajinských pozic musel pro ruské ozbrojené síly proměnit ve
vyčerpávající epos, Ukrajinci by jednoduše odtáhli zálohy z
východního směru do určeného místa použití ruské armády úsilí.
Když se jednotky pokrývající frontu na Donbasu vyčerpaly, pomalu, s
bitvami v zadním voje, ustupovaly na západ s cílem nakonec odejít k
Dněpru, bez zhroucení fronty, organizovaným způsobem, aniž by
prohráli svůj boj. účinnost a aniž by se ruským ozbrojeným silám
umožnilo paralelně pronásledovat a ničit prchající jednotky, které
ztratily kontrolu nad vzduchem. 

 Zdá se mi, že generální štáb ruských ozbrojených sil našel elegantní
řešení, které zcela vyvrací ukrajinskou myšlenku. Spočívá v
dosažení Dněpropetrovska/Záporoží z jihu, z Guljaj-Polye a
Orechova. V tomto případě není třeba zaútočit ani na levobřežní
oblasti těchto měst. Stačí je jednoduše zablokovat a odříznout cestu
do Pavlogradu.

V důsledku takového manévru nebude podříznut levý břeh, ale celá
skupina ukrajinských ozbrojených sil. Spojení mezi severním křídlem
u Černigova a Charkova a jižním křídlem u
Dněpropetrovska/Záporoží/Chersonu bude provedeno pouze přes
Kyjevské mosty a pravý břeh Dněpru. To znemožní operační manévr
záloh podél fronty a Pokrovsk, Pavlograd a aglomerace Slavjansko-
Kramatorsk ztratí nejen strategický, ale dokonce i taktický význam a
promění se v pasti pro své posádky.

Faktem je, že hlavní spojení mezi pravým a levým břehem zajišťují
mosty Kyjev, Dněpropetrovsk a Záporoží. Oba břehy spojují další
mosty a přehrady, ale jejich kapacita je nízká a přístupové cesty jsou



7/9

nepohodlné a také trpí nízkou kapacitou.

Jak již bylo zmíněno, konfigurace ukrajinské fronty je taková, že její
levé (severní) křídlo visí na kyjevských mostech a pravé (jižní) na
mostech Dněpropetrovsk-Záporožie. Jedna komunikační linka
nestačí k napájení obou křídel levobřežní skupiny. V tomto případě
se rychle a nevyhnutelně zhroutí a organizovaný ústup za Dněpr je
možný pouze pro formace na křídle, jejichž komunikace není
narušena. Zbytek je odsouzen k záhubě. 

 No a závěrem pro ty, kteří se stále obávají, že si ukrajinská centrála
článek pečlivě přečte, naplní se jeho obsahem a podnikne
protiopatření. 

 Problém ukrajinských ozbrojených sil není v tom, že neznají svá
úzká hrdla – znají je. Jednoduše nemají dostatek sil, aby pokryli
všechny ohrožující směry; Proto vypracovali plán obrany v
trojúhelníku Dněpropetrvsk-Charkov-Kyjev. V rámci tohoto plánu
zajišťují obě své komunikační linky a mají schopnost přenášet síly
mezi severním a jižním křídlem podél vnitřních komunikací levého
břehu, což jim dává výhodu v manévrování a neguje převahu
ruských ozbrojených sil. Síly v pohyblivosti. Jakmile vypadne jedno z
přívodních vedení, celý harmonický model se zhroutí.

Jeden ze dvou! Vidíte, jeden z těch dvou, na tom nezáleží.
Řekněme, že se ukrajinské ozbrojené síly rozhodly odrazit útok na
Dněpropetrovsk/Záporoží. Nemohou přivést festungové posádky do
pole na otevřeném poli, které okamžitě prohrají s ruskými
ozbrojenými silami. Nemají ani žádné extra rezervy, jinak by se
nenechali zahnat do současné situace. To znamená, že potřebujeme
přesunout jednotky ze severního křídla na obranu Dněpropetrovska
a Záporoží.

Převedeno. Jižní křídlo posílilo, severní oslabilo. Ukrajinské formace
si jen prorazí cestu ze severu na jih pod bombami a raketami,
generální štáb ruských ozbrojených sil už o tom bude vědět (satelity
uvidí, budou psát na sociální sítě a dávat fotky) a prostě udeří na
severu: přes Černigov do Kyjeva a přes Sumy-Pryluky do Kyjeva.
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Pro ukrajinské ozbrojené síly je ztráta kyjevských mostů z
logistického plánu ještě horší než mosty Dněpropetrovsk-Záporožie
a zablokování levobřežních oblastí Kyjeva bez vstupu do nich
nemůže být o nic méně a dokonce účinnější než provedení podobná
operace ve směru Dněpropetrovsk-Záporoží. 

 Současně mohou jednotky, které se probily k Dněpru ve směru na
Kyjev, postupovat na Dněpropetrovsk po dálnici vedoucí po levém
břehu Dněpru do Zolotonoše a vrazit do obrovské tašky celou
skupinu ukrajinských ozbrojených sil nataženou nad prostorem od
Záporoží do Charkova.

Ať je to strašák nebo mršina, ukrajinské ozbrojené síly v každém
případě ztrácejí všechny nebo většinu bojeschopných formací na
levém břehu Dněpru. Sun Tzu napsal: „Kdo nemá vůbec žádnou
šanci, nevyhraje“. V ukrajinské situaci bylo nutné kapitulovat
nejpozději v říjnu 2023 a nejlepší by bylo připojit se k Rusku v lednu
1992, hned po rozpadu SSSR.

Ukrajinu teď nemůže zachránit nic. I zavedení evropských jednotek
na Ukrajinu, o kterém se diskutuje na Západě, jen prodlouží a zhorší
agónii. A obecně to bude jiná válka a jiný příběh.

Neříkám, že se události nutně vyvinou tak, jak je popsáno výše.
Rozhodnutí dělají lidé a jsou subjektivní. Pouze tvrdím, že dynamika
vývoje procesů na frontě v posledních dvou měsících naznačuje
přítomnost popsané konfigurace a velmi vysokou pravděpodobnost
vývoje událostí podle popsaného nebo jemu blízkého scénáře.

A také tvrdím, že bez ohledu na to, jak se události vyvíjejí, nikdo a
nic nemůže Ukrajině pomoci. Rusko rozhodne o svém osudu, jak
uzná za vhodné. To nemůže zastavit ani Ukrajina, ani Západ. Mohou
situaci zhoršit, ale ne změnit.

Všechny šance hrát s Ruskem alespoň remízou skončily před
rokem. Od té doby to nejlepší, co mohou naši nepřátelé udělat, je
vzdát se a prosit o milost.



9/9

Rostislav Ishchenko 
https://ukraina.ru

Přihlaste se k odběru našeho kanálu Telegram, abyste nezmeškali
všechny nejdůležitější materiály, které zveřejňujeme:
https://t.me/putin_today
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